
 

Kommunstyrelsen 

 

Protokoll nr 15 fört vid kommunstyrelsens sammanträde onsdagen den 5 september 
2007 kl 15.30 - 15.40 
   
Justerat den 12 september 2007 Anslaget den 13 september 2007 
   
   
   
Kristina Axén Olin Carin Jämtin Ann-Katrin Åslund 
  
Närvarande:  
  
Ordföranden Kristina Axén Olin (m) 
1:e vice ordförande Carin Jämtin (s) 
2:e vice ordförande Ann-Katrin Åslund (fp) 
  

Ledamöter Rolf Könberg (m) 
Cecilia Brinck (m) 
Peter Lundén-Welden (m) 
Joakim Larsson (m) 
Regina Öholm (m) 
Tomas Rudin (s) 
Teres Lindberg (s) 
Stefan Nilsson (mp) 
Ann-Margarethe Livh (v) 

  
Tjänstgörande ersättare Mirja Räihä Järvinen för Roger Mogert (båda s) 
  
Ej tjänstgörande ersättare Margareta Björk (m) 

Daniel Somos (m) 
Cecilia Gardner Larsson (m) 
Ulf Fridebäck (fp) 
Ewa Samuelsson (kd) 
Per Ankersjö (c) 
Kersti Py Börjeson (s) 
Emilia Hagberg (mp) 
Inger Stark (v) 

  
Föredragande borgarråd Kristina Alvendal (m) 

Madeleine Sjöstedt (fp) 
 
Dessutom var kommunfullmäktiges ordförande, stadsdirektör Irene Lundquist 
Svenonius samt kanslichef Staffan Ingvarsson närvarande. 
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§ 1   
Justering 
 
Förste vice ordföranden Carin Jämtin (s) och andre vice ordföranden Ann-Katrin 
Åslund (fp) utsågs att tillsammans med ordföranden Kristina Axén Olin (m) 
justera dagens protokoll. Justering äger rum onsdagen den 12 september 2007. 
 
 
§ 2  
Nominering av en suppleant i Stockholms norra djurförsöksetiska nämnd 
och nominering av två suppleanter i Stockholms norra djurförsöksetiska 
nämnd, avdelning 2 
Val-PM 2006:11 
 
Kommunstyrelsen behandlade det tidigare bordlagda ärendet om nominering av 
en suppleant i Stockholms norra djurförsöksetiska nämnd och nominering av två 
suppleanter i Stockholms norra djurförsöksetiska nämnd, avdelning 2.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt att  

åter bordlägga nominering av en suppleant i Stockholms norra djurförsöks-
etiska nämnd och nominering av två suppleanter i Stockholms norra djur-
försöksetiska nämnd, avdelning 2.  

 
 
§ 3  
Val av en ledamot i Stockholmsregionens Europakommitté  
Dnr 006-634/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade det tidigare bordlagda ärendet om val av en leda-
mot (s) i Stockholmsregionens Europakommitté.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt att  

åter bordlägga val av en ledamot (s) i Stockholmsregionens Europa-
kommitté. 

 
 
§ 3 b 
Val av ledamot i personal- och jämställdhetsutskottet  
 
Kommunstyrelsen behandlade ett ärende om val av ledamot i personal- och 
jämställdhetsutskottet. 
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Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt att  

för tiden till och med 18 oktober 2010 utse Emilia Hagberg (mp).  
 
 
§ 4  
Rapport över inkomna ärenden 
 
Rapporten över ärenden, remissyttranden m.m. som inkommit under tiden 
10/8 – 16/8 2007 anmäldes (bilaga 15:1).  
 
 
§ 5  
Nya arkivregler för Stockholms stad  
Dnr 042-2020/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett ärende om nya arkivregler för Stockholms 
stad.  
 
Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i utlåtande 2007:102. 
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

1. Nya arkivregler för Stockholms stad enligt bilaga till utlåtandet antas. 
2. Kulturnämnden ges i uppdrag att utfärda riktlinjer för arkivreglernas 

tillämpning.  
 
 
§ 6  
Busshållplats vid Tullvaktsvägen 
Skrivelse av Mikael Söderlund (m) 
Dnr 314-2198/2006 
 
Kommunstyrelsen behandlade en skrivelse av Mikael Söderlund (m) i vilken han 
föreslår att staden uppvaktar SL om att förbättra kollektivtrafikförsörjningen till 
OMX huvudkontor i Frihamnen. 
 
Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet  i promemoria 2007:118. 
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag.  
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Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande. 

1. Som svar på skrivelsen från Mikael Söderlund (m) angående att anordna en 
busshållplats till OMX, hänvisas till vad som framgår av promemorian. 

2. Staden uppvaktar SL med begäran om att förbättra kollektivtrafik-
försörjningen till området där OMX har sitt kontor vid Tullvaktsvägen i 
Frihamnen. 

 
 
§ 7  
Borgarrådsresor till Bryssel 
Dnr 005-1821/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett ärende om genomförandet av resor till Bryssel 
för borgarråd och borgarrådssekreterare. 
 
Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:119. 
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Kommunstyrelsen anvisar 250 tkr för genomförandet av resor till Bryssel för 
borgarråd och borgarrådssekreterare. 

 
Ersättaryttrande  
 
Per Ankersjö (c) hänvisade till sitt ersättaryttrande som redovisas i promemoria 
2007:119.  
 
 
§ 8  
Skyddet för den personliga integriteten. Kartläggning och analys (SOU 
2007:22) 
Remiss från Justitiedepartementet 
Dnr 001-2125/2007 
Skrivelse 44 
 
Kommunstyrelsen behandlade en remiss från Justitiedepartementet av del-
betänkandet Skyddet för den personliga integriteten. Kartläggning och analys  
(SOU 2007:22). 
 
Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:120. 
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Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag. 
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Som svar på remissen av integritetsskyddskommitténs delbetänkande 
”Skyddet för den personliga integriteten. Kartläggning och analys (SOU 
2007:22)” överlämnas och åberopas promemorian. 

 
Särskilt uttalande 
 
Borgarrådet Livh (v) hänvisade till vänsterpartiets särskilda uttalande som 
redovisas i promemoria 2007:120. 
 
Denna paragraf förklarades omedelbart justerad.  
 
 
§ 9  
Namn för gator inom stadsdelarna Liljeholmen, Årsta, Östberga, Västberga 
och Hammarbyhöjden – Årstabergssträckan och Sicklasträckan 
Dnr 312-29/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett ärende om namn för gator inom stadsdelarna 
Liljeholmen, Årsta, Östberga, Västberga och Hammarbyhöjden – Årstabergs-
sträckan och Sicklasträckan.  
 
Borgarrådet Söderlund (m) hade redovisat ärendet i utlåtande 2007:106. 
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

Årstabergssträckan och Sicklasträckan fastställs som namn för delsträckor av 
(inom) Södra Länken enligt bifogade kartor till utlåtandet.  

 
 
§ 10  
Namn för gata inom stadsdelen Smedslätten – Ålstens Skogsväg 
Dnr 312-28/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett ärende om namn för gata inom stadsdelen 
Smedslätten – Ålstens Skogsväg. 
 
Borgarrådet Söderlund (m) hade redovisat ärendet i utlåtande 2007:105. 
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Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag. 
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

Ålstens Skogsväg fastställs som namn för gata enligt bifogad karta till 
utlåtandet.  

 
 
§ 11  
Namn för gata inom stadsdelen Skarpnäcks Gård – Länsrådsvägen 
Dnr 312-511/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett ärende om namn för gata inom stadsdelen 
Skarpnäcks Gård – Länsrådsvägen. 
 
Borgarrådet Söderlund (m) hade redovisat ärendet i utlåtande 2007:107. 
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

Länsrådsvägen fastställs som namn för gata enligt bifogad karta till 
utlåtandet. 

 
 
§ 12  
Redovisning av projekt inom miljömiljarden samt ansökan om utökat 
bidrag för projekt B43 (markförbättrande åtgärder för stadens gatuträd) 
Dnr 465-2783/2005, 461-845/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade en redovisning av projekt inom miljömiljarden 
samt ansökan om utökat bidrag för projekt B43 (markförbättrande åtgärder för 
stadens gatuträd). 
 
Borgarrådet Söderlund (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:121. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Stefan Nilsson (mp) yrkade bifall till miljöpartiets reservation i borgarrådsbered-
ningen som redovisas i promemoria 2007:121.  
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Borgarrådet Livh (v) yrkade bifall till det förslag som redovisas i promemoria 
2007:121.  
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande. 

1. Projekt B43, ”Markförbättrande åtgärder för stadens gatuträd” erhåller 13,7 
mnkr i utökat bidrag från miljömiljarden.  

2. Ändringen av projekt B43, ”Markförbättrande åtgärder för stadens 
gatuträd” godkänns.  

 
Reservationer 
 
Stefan Nilsson (mp) hänvisade till sitt yrkande.  
 
Borgarrådet Livh (v) hänvisade till sitt yrkande.  
 
Särskilt uttalande  
 
Borgarrådet Jämtin samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Mirja Räihä 
Järvinen (alla s) hänvisade till socialdemokraternas särskilda uttalande i borgar-
rådsberedningen som redovisas i promemoria 2007:121.  
 
 
§ 13  
Överklagande av länsstyrelsens beslut 18 juni 2007 att upphäva kommun-
fullmäktiges beslut 5 mars 2007 att anta förslaget till detaljplan för 
Studentbostäder i Albano (del av Norra Djurgården 1:1 och 2:2) 
(M2007/3418/F/P) 
Dnr 311-4312/2006 
Skrivelse 45 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett överklagande av länsstyrelsens beslut 18 juni 
2007 att upphäva kommunfullmäktiges beslut 5 mars 2007 att anta förslaget till 
detaljplan för Studentbostäder i Albano (del av Norra Djurgården 1:1 och 2:2) 
(M 2007/3418/F/P). 
 
Borgarrådet Söderlund (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:122. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Stefan Nilsson (mp) yrkade bifall till miljöpartiets reservation i borgarrådsbered-
ningen som redovisas i promemoria 2007:122.  
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Borgarrådet Livh (v) yrkade bifall till det förslag som redovisas i promemoria 
2007:122.  
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande. 

Länsstyrelsens beslut överklagas till regeringen och därvid överlämnas och 
åberopas av juridiska avdelningen vid stadsledningskontoret upprättat förslag 
till inlaga, bilaga 1 till promemorian. 

 
Reservationer 
 
Stefan Nilsson (mp) hänvisade till sitt yrkande.  
 
Borgarrådet Livh (v) hänvisade till sitt yrkande.  
 
Denna paragraf förklarades omedelbart justerad.  
 
 
§ 14  
Överföring av fastigheten Kampementet 4 på Östermalm till Micasa 
Fastigheter i Stockholm AB 
Genomförandebeslut 
Dnr 302-1351/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett genomförandebeslut om överföring av fastig-
heten Kampementet 4 på Östermalm till Micasa Fastigheter i Stockholm AB.  
 
Borgarrådet Hamilton (m) hade redovisat ärendet i utlåtande 2007:100. 
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

Överföringen av byggnaden på Kampementet 4, Kampementsgatan 2 på 
Östermalm, från fastighetsnämnden till Micasa Fastigheter i Stockholm AB 
godkänns. Köpeskillingen uppgår till bokfört värde, 111,8 mnkr per den 1 
oktober 2007. 

 
 
 
 
 



Kommunstyrelsens protokoll nr 15  2007-09-05 

9 

§ 15  
Högre miljökrav till sjöss 
Motion 2002:55 
Dnr 303-2971/2002 
 
Kommunstyrelsen behandlade en motion av Svante Linusson (sp) i vilken han  
bl a föreslår att staden skall ställa högre miljökrav på båtar samt att staden gör en 
analys av de möjligheter som finns att minska utsläppen. 
 
Borgarrådet Hamilton (m) hade redovisat ärendet i utlåtande 2007:109. 
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

Motion (2002:55) av Svante Linusson (sp) avslås med hänvisning till vad 
som anförts i utlåtandet.  

 
 
§ 16  
Råd om bevarande och gallring av handlingar hos kommunernas miljö- och 
hälsoskyddsverksamhet 
Remiss från Riksarkivet 
Dnr 303-1665/2007 
Skrivelse 46 
 
Kommunstyrelsen behandlade en remiss från Riksarkivet av Råd om bevarande 
och gallring av handlingar hos kommunernas miljö- och hälsoskyddsverksamhet. 
 
Borgarrådet Hamilton (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:123. 
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Som svar på remiss av råd om bevarande och gallring av handlingar hos 
kommunernas miljö- och hälsoskyddsverksamhet överlämnas och åberopas 
promemorian. 

 
Denna paragraf förklarades omedelbart justerad.  
 
 
 
 



Kommunstyrelsens protokoll nr 15  2007-09-05 

10 

§ 17  
Äldreomsorgsinspektörernas årsrapport 2007  
Dnr 327-1779/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett ärende om äldreomsorgsinspektörernas års-
rapport 2007.  
 
Borgarrådet Samuelsson (kd) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:124. 
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag. 
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Äldreomsorgsinspektörernas årsrapport 2007 godkänns. 
 
Särskilda uttalanden 
 
Borgarrådet Jämtin samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Mirja Räihä 
Järvinen (alla s) hänvisade till socialdemokraternas särskilda uttalande i borgar-
rådsberedningen som redovisas i promemoria 2007:124. 
 
Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till miljöpartiets 
särskilda uttalande i borgarrådsberedningen som redovisas i promemoria 
2007:124.   
 
 
§ 18  
Rapportering av ej verkställda beslut enligt 4 kap. 1 § SoL, kvartal 4  2006 
Dnr 325-1300/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett ärende om rapportering av ej verkställda beslut 
enligt 4 kap. 1 § SoL, kvartal 4 2006. 
 
Borgarrådet Kristersson (m) hade redovisat ärendet i utlåtande 2007:101. 
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

Stadsdelsnämndernas och socialtjänstnämndens rapportering av ej 
verkställda beslut enligt 4 kap. 1 § socialtjänstlagen godkänns.  
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Särskilda uttalanden 
 
Borgarrådet Jämtin samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Mirja Räihä 
Järvinen (alla s) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till vänsterpartiets särskilda 
uttalande som redovisas i utlåtande 2007:101. 
 
Stefan Nilsson (mp) hänvisade till miljöpartiets särskilda uttalande i borgarråds-
beredningen som redovisas i utlåtande 2007:101.  
 
 
§ 19  
Funktionshinderombudsmannens årsrapport 2007  
Dnr 326-1443/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade funktionshinderombudsmannens årsrapport för 
2007. 
 
Borgarrådet Kristersson (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:125. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag. 
 
Borgarrådet Jämtin (s) och Stefan Nilsson (mp) yrkade bifall till miljöpartiets 
reservation i borgarrådsberedningen som redovisas i promemoria 2007:125. 
 
Borgarrådet Livh (v) yrkade bifall till det förslag som redovisas i promemoria 
2007:125.  
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag. 
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande. 

1.   Funktionshinderombudsmannens årsrapport avseende verksamheten 2006 
godkänns med vad som anförs i promemorian 

2.   Årsrapporten överlämnas till stadens nämnder och bolagsstyrelser för 
kännedom. 

 
Reservationer 
 
Borgarrådet Jämtin samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Mirja Räihä 
Järvinen (alla s) och Stefan Nilsson (mp) hänvisade till borgarrådet Jämtins och 
Stefan Nilssons gemensamma yrkande.  
 
Borgarrådet Livh (v) hänvisade till sitt yrkande. 
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§ 20  
Ett uppföljningssystem för barnpolitiken 
Remiss från Socialdepartementet 
Dnr 325-1456/2007 
Skrivelse 47 
 
Kommunstyrelsen behandlade en remiss från Socialdepartementet av Ett upp-
följningssystem för barnpolitiken.  
 
Borgarrådet Kristersson (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:126. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Borgarrådet Jämtin (s) samt Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) 
yrkade bifall till socialdemokraternas och miljöpartiets gemensamma reservation 
i borgarrådsberedningen som redovisas i promemoria 2007:126.  
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande. 

Remissen "Ett uppföljningssystem för barnpolitiken" besvaras med vad som 
anförs i promemorian. 

 
Reservation 
 
Borgarrådet Jämtin samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Mirja Räihä 
Järvinen (alla s), Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till 
borgarrådet Jämtins, Stefan Nilssons och borgarrådet Livhs gemensamma 
yrkande.  
 
 
§ 21  
Rapport över inkomna ärenden 
 
Rapporten över ärenden, remissyttranden m.m. som inkommit under tiden 
17/8 – 23/8 2007 anmäldes (bilaga 15:2). 
 
 
§ 22  
Friköpspris för flerbostadshustomträtter upplåtna till bostadsrätts-
föreningar  
Dnr 302-2196/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett ärende om friköpspris för flerbostadshustomt-
rätter upplåtna till bostadsrättsföreningar. 
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Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i utlåtande 2007:103. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Borgarråden Jämtin (s) och Livh (v) yrkade bifall till socialdemokraternas och 
vänsterpartiets gemensamma reservation i borgarrådsberedningen som redovisas 
i utlåtande 2007:103.  
 
Stefan Nilsson (mp) yrkade bifall till miljöpartiets reservation i borgarrådsbered-
ningen som redovisas i utlåtande 2007:103 innebärande bl.a. återremiss. 
  
Borgarrådet Livh (v) yrkade bifall till vänsterpartiets tilläggsyrkande i borgar-
rådsberedningen som redovisas i utlåtande 2007:103.  
 
Propositionsordning  
 
Ordföranden tog först upp Stefan Nilssons (mp) återremissyrkande varemot 
ställdes borgarrådsberedningens förslag.  
 
Vid propositioner på bifall till eller avslag på dessa yrkanden beslöt kommun-
styrelsen utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
 

Reservation i denna del 
 
Stefan Nilsson (mp) 

 
Härefter tog ordföranden upp socialdemokraternas och vänsterpartiets gemen-
samma yrkande varemot ställdes borgarrådsberedningens förslag. 
 
Vid propositioner på bifall till eller avslag på dessa yrkanden beslöt kommun-
styrelsen utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens förslag. 
 

Reservation i denna del  
 
Borgarrådet Jämtin samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Mirja Räihä 
Järvinen (alla s) och borgarrådet Livh (v) 

 
Härefter tog ordföranden upp borgarrådet Livhs (v) tilläggsyrkande varemot 
ställdes borgarrådsberedningens förslag.  
 
Vid propositioner på bifall till eller avslag på dessa yrkanden beslöt kommun-
styrelsen utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens förslag. 
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Reservation i denna del 
 
Borgarrådet Livh (v)  

 
Härefter beslöt kommunstyrelsen utan omröstning bifalla borgarrådsbered-
ningens förslag. 
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 
 1. Friköpspriser för flerbostadshustomträtter upplåtna till bostadsrätts- 
  föreningar ska beräknas enligt exploateringsnämndens beslut av den 
  14 maj 2007.  
 2. Exploateringsnämnden bemyndigas att framdeles korrigera friköps- 
  priset när det bedöms påkallat med hänsyn till prisutvecklingen på 
  fastighetsmarknaden. 
 
 
§ 23  
Yttrande till Länsrätten i Stockholms län angående laglighetsprövning av 
kommunstyrelsens beslut den 18 april 2007, 13 § "Justering av budget 2007 
och anmälan om redovisade omslutningsförändringar i nämndernas verk-
samhetsplaner för 2007" 
Dnr 112-342/2007 
Skrivelse 48 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett förslag till yttrande till Länsrätten i 
Stockholms län angående laglighetsprövning av kommunstyrelsens beslut den 
18 april 2007, 13 § "Justering av budget 2007 och anmälan om redovisade 
omslutningsförändringar i nämndernas verksamhetsplaner för 2007". 
 
Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:127. 
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Som yttrande till Länsrätten i Stockholms län, i mål om laglighetsprövning av 
kommunstyrelsens beslut om justering av budget 2007, åberopas av stadsled-
ningskontorets juridiska avdelning upprättat förslag till yttrande, bilaga till 
promemorian. 
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§ 24  
Yttrande till Länsrätten i Stockholms län angående laglighetsprövning av 
kommunstyrelsens beslut den 18 april 2007, 10 § "Bokslut för 2006 för 
Stockholms stad med verksamhetsberättelse" 
Dnr 123-749/2007 
Skrivelse 49 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett förslag till yttrande till Länsrätten i 
Stockholms län angående laglighetsprövning av kommunstyrelsens beslut den 
18 april 2007, 10 § "Bokslut för 2006 för Stockholms stad med verksamhets-
berättelse".  
 
Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:128.  
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande. 

Som yttrande till Länsrätten i Stockholms län, i mål om laglighetsprövning 
av kommunstyrelsens beslut om bokslut för 2006, åberopas av stadsled-
ningskontorets juridiska avdelning upprättat förslag till yttrande, bilaga till 
promemorian. 

 
 
§ 25  
Överföring av stuveriverksamheten vid Stockholms Hamn AB till ett helägt 
dotterbolag. 
Dnr 023-1738/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett ärende om överföring av stuveriverksamheten 
vid Stockholms Hamn AB till ett helägt dotterbolag.  
 
Borgarråden Axén Olin och Hamilton (båda m) hade redovisat ärendet i 
utlåtande 2007:104. 
 
Yrkanden  
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Borgarråden Jämtin (s) och Livh (v) yrkade bifall till socialdemokraternas och 
vänsterpartiets gemensamma reservation i borgarrådsberedningen som redovisas 
i utlåtande 2007:104. 
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Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 
 1. Stockholms Hamn AB:s överföring av stuveriverksamheten i ett helägt 

bolag godkänns. 
 2. Förslag till bolagsordning för Stockholms Frihamns AB under 

namnändring godkänns (bilaga 3 till utlåtandet). 
 3. Styrelse och lekmannarevisorer utses i Stockholms Frihamns AB under 

namnändring. 
 4. Styrelsen för Stockholms Hamn AB ges i uppdrag att vidare bereda de 

frågor som är förknippade med överföringen av stuveriverksamheten till 
Stockholms Frihamns AB under namnändring.  

 
Reservation 
 
Borgarrådet Jämtin samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Mirja Räihä 
Järvinen (alla s) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till borgarråden Jämtins och 
Livhs gemensamma yrkande.  
 
Särskilt uttalande  
 
Stefan Nilsson (mp) hänvisade till miljöpartiets särskilda uttalande i borgarråds-
beredningen som redovisas i utlåtande 2007:104. 
 
 
§ 26  
Stockholms stads tillvaratagande av kompetens inhämtad i utlandet som ett 
led i motverkande av diskriminering 
Motion 2004:44 
Dnr 209-3569/2004 
 
Kommunstyrelsen behandlade en motion av Paul Lappalainen (mp) i vilken han 
föreslår att en plan tas fram för hur kompetens inhämtad i utlandet kan tillvaratas 
i staden. 
 
Borgarråden Axén Olin och Alvendal (båda m) hade redovisat ärendet i 
utlåtande 2007:111. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Borgarråden Jämtin (s) och Livh (v) yrkade bifall till socialdemokraternas och 
vänsterpartiets gemensamma reservation i borgarrådsberedningen som redovisas 
i utlåtande 2007:111. 
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Stefan Nilsson (mp) yrkade bifall till miljöpartiets reservation i borgarrådsbered-
ningen som redovisas i utlåtande 2007:111. 
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag. 
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

Motion (2004:44) av Paul Lappalainen (mp) är besvarad med hänvisning till 
vad som anförts i utlåtandet.  

 
Reservationer 
 
Borgarrådet Jämtin samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Mirja Räihä 
Järvinen (alla s) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till borgarråden Jämtins och 
Livhs gemensamma yrkande.  
 
Stefan Nilsson (mp) hänvisade till sitt yrkande.  
 
 
§ 27  
Samråd i planprocesser 
Hemställan från Liljeholmens stadsdelsnämnd 
Dnr 311-4749/2006 
 
Kommunstyrelsen behandlade en hemställan från Liljeholmens stadsdelsnämnd 
om att allmänhetens möjligheter att ta del av planprocesser ska förbättras i enlig-
het med nämndens förslag.  
 
Borgarrådet Söderlund (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:129. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag. 
 
Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) yrkade bifall till miljöpartiets och 
vänsterpartiets gemensamma reservation i borgarrådsberedningen som redovisas 
i promemoria 2007:129. 
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande. 

Hemställan från Liljeholmens stadsdelsnämnd anses besvarad med vad som 
anförs i promemorian.  
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Reservation 
 
Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till sitt gemensamma 
yrkande.  
 
Särskilt uttalande 
 
Borgarrådet Jämtin samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Mirja Räihä 
Järvinen (alla s) hänvisade till socialdemokraternas särskilda uttalande i borgar-
rådsberedningen som redovisas i promemoria 2007:129.  
 
 
§ 28  
Lägesrapport av Stockholm – snygg och trygg stad  
Projekt Stockholm Ren och Vacker under perioden 2007-2009 
Dnr 303-1594/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade en lägesrapport av Stockholm – snygg och trygg 
stad.  
 
Borgarrådet Söderlund (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:130.  
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag. 
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande. 

Rapporten läggs till handlingarna.  
 
Särskilda uttalanden 
 
Borgarrådet Jämtin samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Mirja Räihä 
Järvinen (alla s) hänvisade till socialdemokraternas särskilda uttalande i borgar-
rådsberedningen som redovisas i promemoria 2007:130. 
 
Stefan Nilsson (mp) hänvisade till miljöpartiets särskilda uttalande i borgarråds-
beredningen som redovisas i promemoria 2007:130.  
 
 
§ 29  
Nytt bolag för produktion av miljövänlig el och alternativa bränslen 
Motion 2001:86 
Dnr 004-1849/2001 
 
Kommunstyrelsen behandlade en motion av Viviann Gunnarsson och 
Christopher Ödmann (båda mp) i vilken de föreslår bildandet av ett nytt bolag 
för produktion av miljövänlig el och alternativa bränslen.  
 
 



Kommunstyrelsens protokoll nr 15  2007-09-05 

19 

Borgarrådet Hamilton (m) hade redovisat ärendet i utlåtande 2007:108. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) yrkade bifall till miljöpartiets och 
vänsterpartiets gemensamma reservation i borgarrådsberedningen som redovisas 
i utlåtande 2007:108. 
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

Motion (2001:86) av Viviann Gunnarsson och Christopher Ödmann (båda 
mp) avslås med hänvisning till vad som anförts i utlåtandet.  

 
Reservation 
 
Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till sitt gemensamma 
yrkande.  
 
Särskilt uttalande 
 
Borgarrådet Jämtin samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Mirja Räihä 
Järvinen (alla s) hänvisade till socialdemokraternas särskilda uttalande i borgar-
rådsberedningen som redovisas i utlåtande 2007:108. 
 
 
§ 30  
Vägverkets redovisning av möjliga åtgärder för att minska partikel-
emissionerna från slitage och uppvirvling från vägtrafiken 
Remiss från Näringsdepartementet 
Dnr 303-1702/2007 
Skrivelse 50 
 
Kommunstyrelsen behandlade en remiss från Näringsdepartementet av 
Vägverkets redovisning av möjliga åtgärder för att minska partikelemissionerna 
från slitage och uppvirvling från vägtrafiken. 
 
Borgarrådet Hamilton (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:131. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag. 
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Borgarrådet Jämtin (s) yrkade bifall till socialdemokraternas reservation i 
borgarrådsberedningen som redovisas i promemoria 2007:131. 
 
Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) yrkade bifall till miljöpartiets och 
vänsterpartiets gemensamma reservation i borgarrådsberedningen som redovisas 
i promemoria 2007:131. 
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Som svar på Näringsdepartementets remiss överlämnas och åberopas 
promemorian.  

 
Reservationer 
 
Borgarrådet Jämtin samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Mirja Räihä 
Järvinen (alla s) hänvisade till borgarrådet Jämtins yrkande.  
 
Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till sitt gemensamma 
yrkande.  
 
Ersättaryttrande 
 
Per Ankersjö (c) hänvisade till sitt ersättaryttrande som redovisas i promemoria 
2007:131.  
 
Denna paragraf förklarades omedelbart justerad. 
 
 
§ 31  
Slopande av lagen om särskilda skatteregler för äkta/oäkta bostadsrätts-
föreningar 
Motion 2005:22 
Dnr 316-765/2005 
 
Kommunstyrelsen behandlade en motion av Caroline Silverudd Lundbom och 
Björn Ljung (båda fp) i vilken de föreslår att Stockholms stad uppvaktar 
regering och riksdag för att slopa lagen om särskilda skatteregler för äkta/oäkta 
bostadsrättsföreningar. 
 
Borgarrådet Alvendal (m) hade redovisat ärendet i utlåtande 2007:110. 
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Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag. 
 
Borgarråden Jämtin (s) och Livh (v) yrkade bifall till socialdemokraternas och 
vänsterpartiets gemensamma reservation i borgarrådsberedningen som redovisas 
i utlåtande 2007:110. 
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

Motion (2005:22) av Caroline Silverudd Lundbom och Björn Ljung (båda 
fp) besvaras med hänvisning vad som anförts i utlåtandet. 

 
Reservation 
 
Borgarrådet Jämtin samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Mirja Räihä 
Järvinen (alla s) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till borgarråden Jämtins och 
Livhs gemensamma yrkande.  
 
 
§ 32  
Genomförande av en hemlöshetshearing arrangerad av Stockholms stad  
Skrivelse av Leif Rönngren (s) 
Dnr 325-450/2002 
 
Kommunstyrelsen behandlade en skrivelse av Leif Rönngren (s) i vilken han 
föreslår att Stockholms stad arrangerar en hemlöshetshearing. 
 
Borgarrådet Kristersson (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:132. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Borgarrådet Jämtin (s), Stefan Nilsson (mp) samt borgarrådet Livh (v) yrkade 
bifall till socialdemokraternas, miljöpartiets och vänsterpartiets gemensamma 
reservation i borgarrådsberedningen som redovisas i promemoria 2007:132. 
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag. 
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande. 

Skrivelsen från Leif Rönngren (s) anses besvarad med vad som anförs i 
promemorian.  
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Reservation 
 
Borgarrådet Jämtin samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Mirja Räihä 
Järvinen (alla s), Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till 
borgarrådet Jämtins, Stefan Nilssons och borgarrådet Livhs gemensamma 
yrkande. 
 
 
§ 33  
Klinik för bot mot köpmani 
Skrivelse av Christopher Ödmann och Rebwar Hassan (båda mp)  
Dnr 325-774/2005 
 
Kommunstyrelsen behandlade en skrivelse av Christopher Ödmann och Rebwar 
Hassan (båda mp) i vilken de föreslår att kommunstyrelsen ska besluta att utreda 
behovet av en kommunal "anti-shopping-klinik" i Stockholm samt att denna 
klinik främst ska riktas till ungdomar. 
 
Borgarrådet Kristersson (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:133. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag. 
 
Borgarråden Jämtin (s) och Livh (v) yrkade bifall till socialdemokraternas och 
vänsterpartiets gemensamma reservation i borgarrådsberedningen som redo-
visas i promemoria 2007:133.  
 
Stefan Nilsson (mp) yrkade bifall till miljöpartiets reservation i borgarrådsbered-
ningen som redovisas i promemoria 2007:133.  
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag. 
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande. 

Skrivelse från Christopher Ödmann och Rebwar Hassan (båda mp) anses 
besvarad med vad som anförs i promemorian. 

 
Reservationer 
 
Borgarrådet Jämtin samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Mirja Räihä 
Järvinen (alla s) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till borgarråden Jämtins och 
Livhs gemensamma yrkande.  
 
Stefan Nilsson (mp) hänvisade till sitt yrkande.  
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§ 34  
Inrätta en skuldakut 
Skrivelse av Christopher Ödmann (mp) 
Dnr 325-3539/2006 
 
Kommunstyrelsen behandlade en skrivelse av Christopher Ödmann (mp) i vilken 
han föreslår att kommunstyrelsen beslutar att inrätta en skuldakut samt att resur-
ser tillförs för att anställa fler skuldsanerare och att bidrag ges till frivilligorgani-
sationer som arbetar med skuldsatta.  
 
Borgarrådet Kristersson (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:134. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag. 
 
Stefan Nilsson (mp) yrkade bifall till miljöpartiets reservation i borgarrådsbered-
ningen som redovisas i promemoria 2007:134.  
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande. 

Skrivelse från Christopher Ödmann (mp) anses besvarad med vad som 
anförs i promemorian. 

 
Reservation 
 
Stefan Nilsson (mp) hänvisade till sitt yrkande.  
 
Särskilt uttalande  
 
Borgarrådet Jämtin samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Mirja Räihä 
Järvinen (alla s) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till socialdemokraternas och 
vänsterpartiets gemensamma särskilda uttalande i borgarrådsberedningen som 
redovisas i promemoria 2007:134. 
 
 
§ 35  
Remittering av motioner 
 
Borgarrådsberedningens promemoria av den 29 augusti 2007 om remittering av 
motioner behandlades. 
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt att 

godkänna de föreslagna remitteringarna enligt nedanstående. 
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Motion Rotel Föredragande borgarrådens förslag

Motion (2007:24) av Roger Mogert och Teres 
Lindberg (båda s) om stadens personalpolitik 
Dnr 201-2442/2007 
 

I SLK, SDN Hässelby-Vällingby, 
Norrmalm, Farsta, SKTF, SKAF  
fys 2007-08-13 

Motion (2007:25) av Roger Mogert (s) om 
Stockholm som filmhuvudstad 
Dnr 328-2444/2007  
 

VIII SLK, KuN, S-husAB,  
fys 2007-10-03 

Motion (2007:26) av Ann Mari Engel (v) om 
hedrande av Povel Ramel med ett minnesmärke 
Dnr 328-2445/2007  
 

VIII SLK, SDN Norrmalm, KuN, TRN, 
fys 2007-08-31 

Motion (2007:27) av Mirja Räihä Järvinen (s) 
om inrättande av vidareutbildning för 
vårdpersonal 
Dnr 231-2446/2007  
 

IV SLK, UtbN, ÄN, fys 2007-09-05 

Motion (2007:28) av Torhild Lamo (v) om 
miljöanpassning av stadshuset 
Dnr 303-2566/2007 
 

I SLK, FN, Naturskyddsföreningen, 
fys 2007-09-17 

 
 
§ 36  
Val av ledamöter i den politiska styrgruppen för Järvalyftet 
Val-PM 2007:6 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett ärende om val av ledamöter i den politiska 
styrgruppen för Järvalyftet. 
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt att 

som ledamöter i den politiska styrgruppen för Järvalyftet utse: 
 
Kristina Alvendal (m) ordförande 
Ulf Kristersson (m) 
Mikael Söderlund (m) 
Ann-Katrin Åslund (fp) 
Ewa Samuelsson (kd) 
Mirja Räihä Järvinen (s) 
Yvonne Ruwaida (mp) 
Ann-Margarethe Livh (v) 
Per Ankersjö (c) 
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§ 37  
Skrivelse om handlingsplan för att minska bullret i Stockholm 
Dnr 303-3368/2007 
 
Emilia Hagberg (mp) hade lämnat in en skrivelse i vilken miljöpartiet föreslår att 
staden tar fram en handlingsplan för att minska bullret i Stockholm. 
 
Skrivelsen överlämnades till berörd rotel för beredning. 
 
 
§ 38  
Skrivelse om Odenplans ombyggnation 
Dnr 319-3366/2007 
 
Borgarrådet Jämtin (s) hade lämnat in en skrivelse i vilken hon föreslår att 
kommunstyrelsen säkerställer att Odenplans ombyggnation inte innebär att 
träden för alltid försvinner från Odenplan. 
 
Skrivelsen överlämnades till berörd rotel för beredning. 
 
 
 
 
 
 
 

Vid protokollet 

Anette Otteborn 
 


